

Kurzer Lebenslauf

Alexandra Lieben (deutsch)

Alexandra Lieben ist stellvertretende Direktorin des Ronald W. Burkle Center for International Relations und Dozentin an der UCLA Luskin School of Public Affairs. Sie ist Fakultätsmitglied des Promise Institute for Human Rights an der UCLA School of Law. Als zertifizierte Mediatorin unterrichtet sie an der UCLA Student:innen u. a. in konstruktiver Kommunikation und alternativer Streitbeilegung. Für Führungskräfte und Mitarbeiter:innen von Behörden der öffentlichen Sicherheit und des öffentlichen Sektors hält sie in diesem Bereich Seminare. Lieben ist Vorstandsmitglied des Villa Aurora Thomas Mann House Vereins in Berlin und Advisory Board Member des Thomas Mann House in Los Angeles. Seit April 2024 ist Alexandra Lieben Präsidentin von ASciNA (Austrian Scientists and Scholars in North America).

Alexandra Lieben wuchs in der Musikindustrie auf und arbeitete jahrelang als Rock- und Jazz-Konzertveranstalterin in Österreich. Sie wechselte in die Filmindustrie und verbrachte mehrere Jahre in der Spiel- und Dokumentarfilmproduktion sowohl in Österreich als auch in Los Angeles. Sie hat einen MA in Public Policy mit Spezialisierung auf Konfliktlösung und internationale Angelegenheiten von der UCLA und schloss mit einem BA in Soziologie summa cum laude an der UCLA ab.

Alexandra Lieben (englisch)

Alexandra Lieben is the deputy director of the Ronald W. Burkle Center for International Relations and lecturer at the UCLA Luskin School of Public Affairs. She is an affiliated faculty member of the Promise Institute for Human Rights at the UCLA School of Law. A certified mediator, she teaches a. o. constructive communication and alternative dispute resolution to undergraduate and graduate students at UCLA. For more than a decade, she has held seminars in a. o. crisis prevention, crisis de-escalation, and constructive communication for leaders and rank-and-file of public safety and public sector agencies. Lieben is a member of the board of directors of the Villa Aurora Thomas Mann House Association in Berlin, Germany and member of the advisory board of the Thomas Mann House in Los Angeles, CA. In April 2024, Alexandra Lieben assumed the presidency of the Association of Austrian Scientists and Scholars in North America (ASciNA).

Alexandra Lieben grew up in the music industry and worked for years as a rock and jazz concert promoter in Austria. She eventually pivoted to the film industry and spent several years in feature and documentary film production both in Austria and in Los Angeles. Lieben holds an MA in public policy with specializations in conflict resolution and international affairs from UCLA and graduated summa cum laude from UCLA with a BA in sociology.